
P R O T O K Ó Ł
z obrad XV Sesji Rady Gminy Radziejów

z dnia 28 listopada 2012 r.

Rozpoczęcie obrad godz.1107

W obradach udział wzięli:

- Radni,
- Sołtysi,
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik,
- Kierownicy jednostek organizacyjnych, 
- Radca Prawny,
- Pracownicy obsługujący sesję,

Przewodniczący Rady Gminy dokonał  otwarcia  XV Sesji  Rady Gminy Radziejów, 
powitał  wszystkich obecnych,  następnie przedstawił  proponowany porządek obrad 
wraz z punktami dodatkowymi:

I. Sprawy organizacyjne:
1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum,

przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji,
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

II. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012. 

III. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) obniżenia cen skupu żyta z 1 ha przeliczeniowego przyjmowanych 
jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Radziejów,
2) określenia stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Ra-
dziejów,
3) zwolnień w podatku od nieruchomości,

4) opłaty targowej,
5) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
na obszarze gminy Radziejów,
6) ustalenia opłat za wodę pobieraną z urządzeń zbiorowego zaopa-
trzenia w wodę,
7) w sprawie obwodów głosowania,
8) zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejsco-
wości Przemyska,
9) zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejsco-
wości Zagorzyce,
10)  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudo-
wanej, stanowiącej własność gminy Radziejów, położonej w Płowcach II, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 154/46, o pow. 0,1500 ha 
w drodze przetargu ustnego nieograniczonego,



11)  wyrażenia  zgody na dokonanie  czynności  przewidzianych  pra-
wem dotyczących ustalenia i uregulowania współwłasności gminy Radzie-
jów stwierdzonej  decyzją  Wojewody Włocławskiego z  dnia  23  listopada 
1998 r. w sprawie nabycia przez Gminę i Miasto Radziejów współwłasności 
w udziale 836/2381 zabudowanej nieruchomości oznaczonej w ewidencji 
gruntów jako działka nr 461 położonej w Radziejowie przy ul. Kościuszki 
20/22 uregulowanej w księdze wieczystej nr WL1R/0008757/8,
12)  uchwalenia Programu współpracy z organizacjami pozarządowy-
mi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie 
gminy Radziejów na 2013 rok,

13) zmian w budżecie,
14)  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Radziejów na 
lata 2011-2026,

Po podpunkcie 14 wprowadzono dodatkowe podpunkty o treści:
15) w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu  na  pokrycie 

planowanego  deficytu  oraz  kredytu  na  spłatę  wcześniej  zaciągniętych 
kredytów i pożyczek,

16)  w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji podatko-
wych.

IV. Składanie wniosków i interpelacji.
V. Wolne wnioski i zapytania.
VI. Zakończenie obrad sesji.

Ad I) Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych 
było  obecnych  15,  w  związku  z  tym  Sesja  jest  prawomocna  do  podejmowania 
uchwał. Następnie przedstawił porządek obrad wraz z punktami dodatkowymi.
Za przyjęciem porządku obrad z przedstawionymi punktami dodatkowymi głosowało 
15 radnych.
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Ireneusz Głowacki 14 głosami przy 1 
głosie wstrzymującym się.
Ponadto poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest do wglądu.

Ad.  II) Informację  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  2011/2012 
szczegółowo  przedstawił  Kierownik  Samorządowej  Administracji  Placówek 
Oświatowych Dionizy Wojciechowski (załącznik do protokołu).
Na  zakończenie  wypowiedzi  podziękował  za  dobrą  współpracę  Panu  Wójtowi, 
Radnym, Sołtysom, Dyrektorom szkół.

Dyrektor  Gimnazjum w Skibinie  Halina Nowak w swoim imieniu oraz pozostałych 
dyrektorów, podziękowała również Panu Wójtowi, Radzie Gminy, Sołtysom za duże 
zrozumienie dla spraw oświaty na terenie Gminy i prosiła o tak dobrą współpracę 
w kolejnych latach.

Ad. III. 1) Projekt uchwały w sprawie obniżenia cen skupu żyta z 1 ha przeliczenio-
wego przyjmowanych jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy 
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Radziejów wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Gminy. Przedstawił 
stanowiska poszczególnych Komisji Rady Gminy, stwierdzając że wszystkie Komisje, 
wprawdzie niejednogłośnie, ale przegłosowały stawkę podatku na dotychczasowym 
poziomie tj. 50 zł z 1 ha przeliczeniowego. Poprosił o dyskusję na powyższy temat.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały ani przedstawionej stawki podatku rolnego 
w związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie.
Stawkę 50 zł z 1 ha przeliczeniowego przyjęto 12 głosami za, przy 3 głosach wstrzy-
mujących się (Radni; Mirosław Kołodziejczyk, Kazimierz Wiśniewski, Jerzy Rogacki).

Ad. III. 2). Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 
na terenie gminy Radziejów wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczą-
cego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Za  przyjęciem  uchwały  głosowało 
15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Ad.  III  3)  Projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości wraz 
z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Gminy.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 4) Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej wraz z uzasadnieniem odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 5) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środ-
ków transportowych na obszarze gminy Radziejów odczytał  Przewodniczący Rady 
Gminy.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  podjęciem  uchwały.  Za  przyjęciem  uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Ad. III 6) Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za wodę pobieraną z urządzeń 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę wraz z uzasadnieniem odczytał  Zastępca Prze-
wodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 7) Projekt uchwały w sprawie obwodów głosowania wraz z uzasadnieniem od-
czytał Przewodniczący Rady Gminy.
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Nie  wnoszono  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad  podjęciem 
uchwały.  Za przyjęciem uchwały  głosowało  15 radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę w obradach.

Po przerwie.

Ad. III 8) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 
Odnowy Miejscowości Przemyska odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gmi-
ny Radziejów Marian Bandyszewski. Odczytał również dodany punkt do rozdziału VI 
ww. planu.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 9) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 
Odnowy  Miejscowości  Zagorzyce  wraz  z  wprowadzonym  dodatkowym  punktem 
w rozdziale VI odczytał Przewodniczący Rady Gminy.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 10) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność gminy Radziejów, położonej w Płow-
cach II, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 154/46, o pow. 0,1500 ha w 
drodze przetargu ustnego nieograniczonego wraz z uzasadnieniem odczytał Zastęp-
ca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski.

Radca Prawny udzielił szczegółowych wyjaśnień dlaczego zaszła konieczność zmia-
ny wcześniej podjętej uchwały w sprawie zbycia nieruchomości Panom Gąsiorow-
skim.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad.  III  11) Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  dokonanie  czynności 
przewidzianych  prawem  dotyczących  ustalenia  i  uregulowania  współwłasności 
Gminy  Radziejów oraz  Gminy  Miasto  Radziejów stwierdzonej  decyzją  Wojewody 
Włocławskiego  Nr  G.XI.7222/13/429/98  z  dnia  23  listopada  1998  r.  w  sprawie 
nabycia  przez  Gminę  Radziejów  i  Miasto  Radziejów  współwłasności  w  udziale 
836/2381 zabudowanej nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 
nr 461 położonej w Radziejowie przy ul. Kościuszki 20/22 uregulowanej w księdze 
wieczystej  nr  WL1R/0008757/8  wraz  z  uzasadnieniem  odczytał  Przewodniczący 
Rady Gminy.
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Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 12) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy z organiza-
cjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie 
gminy Radziejów na 2013 rok wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodni-
czącego Rady Gminy Marian Bandyszewski.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 13) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 14) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmi-
ny Radziejów na  lata 2011-2026 wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewod-
niczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad.  III  15) Projekt  uchwały  w sprawie  w sprawie  zaciągnięcia  długoterminowego 
kredytu  na  pokrycie  planowanego  deficytu  oraz  kredytu  na  spłatę  wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. III 16) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i dekla-
racji podatkowych wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski.

Nie  wnoszono  uwag  do  projektu  uchwały.  Przystąpiono  do  głosowania  nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

Ad IV) Radny Ireneusz Głowacki wnioskował o wznowienie działań zmierzających do 
budowy  ścieżki  pieszo-rowerowej  przebiegającej  przez  Bieganowo,  co  znacznie 
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przyczyniłoby się do poprawy bezpieczeństwa mieszkańców poruszających się po 
drodze, szczególnie w okresie jesienno-zimowym kiedy wcześnie zapada zmrok.

Radny  Marek  Piernik  zaproponował,  aby  za  możliwie  niedużą  kwotę  wykupić 
budynek w Płowcach po Panu Gąsiorowskim i adoptować go na lokale socjalne dla 
mieszkańców Gminy.

Wójt Gminy w odpowiedzi na wniosek Radnego Ireneusza Głowackiego stwierdził, że 
Gmina Zakrzewo odstąpiła od wcześniejszych planów budowy ścieżki, która miała 
przebiegać od Radziejowa do Aleksandrowa Kujawskiego, w związku z tym wycofały 
się  również  inne Gminy.  Zaznaczył,  iż  jest  to  inwestycja  bardzo droga i  obecnie 
wykraczająca  poza  możliwości  finansowe  Gminy.  Zgodnie  z  wcześniejszymi 
założeniami  w  pierwszej  kolejności  będą  wykonywane  drogi  gminne,  a  później 
dopiero chodniki czy też ścieki, które są bardzo potrzebne szczególnie przy drodze 
krajowej w miejscowościach Płowce, Skibin, Czołowo, Biskupice.

W  odpowiedzi  na  wniosek  Radnego  Marka  Piernika  stwierdził,  że  adaptacja,  a 
w dalszej perspektywie utrzymanie lokali komunalnych stanowi znaczące obciążenie 
dla budżetu Gminy dlatego należy się nad tym dobrze zastanowić.

Ad. V) Sołtys Krzysztof Nowowiejski wnioskował o ograniczenie prędkości w centrum 
wsi Zagorzyce, w pobliżu świetlicy wiejskiej do 40 km. Zapytał jak wygląda sprawa 
oświetlenia do Koloni  Zagorzyce oraz prosił  o  rozwiązania dotyczące ogrzewania 
świetlicy.
Zwrócił się z prośbą do radnych aby na następnej Sesji kiedy będą uchwalane stawki 
podatku  śmieciowego,  podeszli  do  tego  tematu  rozsądnie,  z  korzyścią  dla 
mieszkańców, a nie firm śmieciowych.

- Sołtys Barbara Chojnacka apelowała, aby ważne sprawy dla sołectwa uzgadniać 
wraz z sołtysami. W jej sołectwie doszło do sytuacji,  gdzie informowała wcześniej 
mieszkańców,  że  nie  otrzymają  więcej  kamienia  na  drogi,  a  kamień  ten  został 
nawieziony na drogę między jej polem a polem pana Witkowskiego.
Uważa, że przeznaczenie kamienia na tę konkretną drogę jest niewłaściwe ponieważ 
w innych miejscach jest on bardziej potrzebny.

Obecnie mieszkańcy uważają, że ich kosztem pani sołtys wykonała sobie drogę, a 
tak naprawdę odbyło się to bez jej wiedzy.

Radny Czesław Witkowski ustosunkował się do wypowiedzi pani sołtys stwierdzając, 
że wielokrotnie wnioskował w tej sprawie do pani sołtys, jednak bezskutecznie. Na 
pole nie można było wręcz dojechać, wcześniej własnym transportem nawoził tam 
żużel, ale to nie wystarczyło. Uważa, że jego syn, który jest właścicielem pola przy 
której  leży  omawiana  droga  jest  takim  samym  podatnikiem  podatku  jak  inni 
mieszkańcy i powinien mieć również podobne możliwości.

- Radny Mirosław Kołodziejczyk prosił aby przedstawić radnym ile kursów kamienia 
było rozdysponowane na poszczególne sołectwa.
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-  Sołtys  Eugeniusz Krygier  zapytał  czy do końca bieżącego roku można jeszcze 
zainstalować 2 lampy w sołectwie Przemyska.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odpowiedział,  że  w  roku  bieżącym  montaż 
dodatkowych lamp jest raczej niemożliwy. 
Poinformował zebranych, że w projekcie budżetu Gminy na 2013 rok, który będzie 
uchwalany na  następnej Sesji  są znacznie większe środki  na drogi  gminne oraz 
oświetlenie, ale dokładne dane będą przedstawione na Sesji budżetowej.
W  nawiązaniu  do  wypowiedzi  sołtys  Barbary  Chojnackiej  stwierdził,  że  byłoby 
dobrym obyczajem, iż w sołectwie nic się nie dzieje bez wiedzy sołtysa,  od tego 
zwyczaju coraz częściej odchodzimy, a nie powinno tak być.

Ad  VII) W związku  z  wyczerpaniem tematyki  obrad  Sesji  Przewodniczący  Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XV Sesji 
Rady Gminy Radziejów.

Protokołowała Sekretarz Sesji

Teresa Chęś Ireneusz Głowacki 
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